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Z Á P I S 

ze 14. setkání Ekonomické rady farnosti Dolní Čermná (dále „ERF“)  

konaného v úterý 26. září 2023 od 18 hod. na faře v Dolní Čermné 

 
 

Přítomni: P. Mgr. Jan Lukeš – předseda ERF  

členové – JUDr. Hana Vágnerová, Ing. Marta Marešová a Jan Moravec 

 
Omluveni:  Ondřej Málek  

 

1. Zahájení jednání 

Společné setkání bylo zahájeno modlitbou. 

2. Práce na faře – ERF obhlédla provedené práce.  

3. Informace, že stávající ERF konči k 31. 12. 2023 – otec Jan vyslovil prosbu 
o pokračování členů v dalším dvouletém období, požádal případně o upozornění už 

teď, kdyby chtěl někdo končit a příp. tipy na další členy. 

4. Pouť na MH – ERF byla seznámena s financováním všichni přítomní členové ERF 
se shodli na tom, že pouť proběhla v pořádku. Jednání s Klubem českých turistů 

Lanškroun (KČT) ohledně Kopy, jednání s p. Dubským, stánkaři – vše probíhalo 
hladce a podařilo se s nimi uzavřít smlouvy. Dříve za předchozích kněží a bývalého 

správce MH se od KČT nic nevybíralo a od pana Dubského se vybíral jen drobný 
příspěvek. 

Malé připomínky do dalších let: 

– autobus určitě ponechat velký a pouze na hlavní mši, zajistit parkovací místo, 
aby nemusel odjíždět a blokovat cestu, když vycouvává. Další připomínka  

– odvoz WC Kopa – nutné odvést v neděli ráno před 7 hodinou ranní nebo až 

v pondělí.  

- Výběr peněz do košíků při mších venku – bylo by vhodnější zajistit již předem, 

kdo bude vybírat. Při této mimořádné příležitosti by měli vybírat dospělí farníci 

a mít přesně rozdělené kde budou vybírat (na některá místo nikdo nepřišel, v 16 

h na mši se nakonec zvedla farnice odjinud, když viděla že nikdo nejde a obešla 

nějaký úsek). 

5. Seznámení se stavem účtu a jiné info, sbírky + rozvaha na rok 2024 

Otec Jan seznámil ERF se stavem finančních prostředků na účtech. Předložil 
rozvahu - plán prací a předpoklad jejich financování pro příští rok. 

Z větších výdajů bylo rozhodnuto opravit: 

✓ Druhou část střechy kostela (cca 1 200 000 Kč) 

✓ Spodní okna v sakristii v kostele v DČ 

✓ Omítka kostela v DČ dle možností dotací – asi jen případně dolní část věže 
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Dále byly projednány body, úkoly z minulých jednání ERF dle zápisu a další 
aktuální záležitosti: 

6. Opravy a práce na farním kostele a jeho interiéru 

a) Střecha 

Dotace na opravu střechy kostela:  

• Pardubický kraj – zaslal již schválenou částku dotace 250.000 Kč na účet 
farnosti 

• Městys Dolní Čermná – zastupitelstvo městyse na jednání dne 18. 9. 2023 schválilo 
dotaci ve výši 500 tis. Kč. Smlouva o poskytnutí dotace je připravena a předkládá se 

k podpisu 

• Fond solidarity BiHK – schváleno 150.000 Kč – je potřeba zažádat o vyplacení na 
účet 

Zajišťují: M. Marešová, H. Vágnerová, J. Lukeš 

b) Fasáda – věž kostela DČ 

• akce se rychle povedla – rozdíl je vidět na první pohled       a i na dálku       

• získali jsme dotaci z Ministerstva kultury ve výši 252.000 Kč – částka už byla 

poukázána na účet farnosti 

• z Fondu solidarity bylo schváleno na opravu fasády věže 100.000 Kč – je 

nutné zažádat po uhrazení vystavené faktury od firmy KPV   

Během realizace akce byla na jednom místě poškozena dlažba na kostelním návrší. Na 

podnět M. Marešové bylo jednáno s firmou KPV, která poškození opravila. 

M. Marešová upozornila, že po nátěru jsou na některých místech fasády věže fleky. 
Informovali jsme vikariátního technika p. Šejnohu, který pro farnost vykonával 

technická dozor investora, aby domluvil schůzku s vedením firmy KPV a jednalo se o 
tom přímo na místě. Zatím i přes několik urgencí k tomuto setkání nedošlo. Faktura 
firmě bude zaplacena až po dořešení této záležitosti.  

c) Okna – nevitrážová na kostele  

M. Marešová informovala, že problematiku nátěrů nevitrážových oken 

konzultovala s natěračem; prošli všechny okna na kostele. Natěrač sdělil, že 
okenice jsou ve velmi špatném stavu, že jsou na výměnu. U vitrážových oken i 
oken na lodi kostela doporučil nátěr. Okna na sakristii podle názoru natěrače by 

mohla být rovněž jen natřená. ERF rozhodla, že dolní okna v sakristii se často 
otevírají, používají, jsou ve špatném stavu a budou vyměněna. U oken nad 

sakristií postačí pouze natěr. 

zajišťuje otec Jan 

d) Výplně – okenice na věži  

- závazné stanovisko od památkářů máme  

Otec Jan informoval, že p. Zelenku z Hlinska urychleně požádal o změření okenic 

a oken ve věži a plánovalo se, že se to bude realizovat během opravy fasády věže 
firmou KPV a s lešením. Pan Zelenka přijel, změřil, byl s ním na místě otec Jan. 

Předložil cenovou nabídku, která činí 239.762 Kč a ERF ji po e-mailu schválila. 
O. Jan informoval ERF, že následně p. Zelenka sdělil, že okenice může udělat až 
v zimě nebo na jaře. ERF se shodla na tom, že výměnu okenic na věži zatím 

odložíme; v příštím roce se nejdříve udělají nová okna do sakristie. Výroba okenic 
je tedy odsunuta.              zajišťuje otec Jan 
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e)  varhany 

O. Jan informoval, že pan varhanář Tomáš Hájek z Červeného Kostelce provedl 
slíbenou opravu, vyčištění, naladění. Cena 56.000 Kč. První sbírka a dary o 

víkendu 24. a 25. září vynesly cca 20.000 Kč. Otec Jan navrhuje další sbírku 
na varhany udělat 25. a 26. 11. na slavnost Krista Krále nebo až na Vánoce? 
ERF schválila 25. a 26. 11. 

Pan Hájek ještě přijede opravit jeden pedál a odhlučnit motor varhan, asi někdy 
v říjnu. Je zahrnuto v již zaplacené ceně. 

f)  Prostor po starém měchu varhan na kůru – přemístit tam motor od 
varhan? 

P. Hájek doporučil určitě nedělat.    zajišťuje otec Jan 

 
g) Schody ke kostelu od fary 

H. Vágnerová osloví a probere s P. Křivohlávkem.  Nátěr spíše odložíme na jaro 
2024. 

h) okna kaple sv. Barbory 

O. Málek již připravuje výměnu rozbitých tabulek. Děkujeme      !!!  

Zajistí O. Málek 

ch) sloup pod sakristií a kabely 

požádat obec o odstranění – překáží to při sečení – první žádost podaná už 
téměř před třemi lety.           

Zajistí H. Vágnerová 

i) kůlna u kostela v Dolní Čermné  

Erf vedla diskusi o zachování boudy u kostela či o jejím zrušení. Pokud by byla 
zachována byla by v příštím roce nově pokrytá střecha. Otec Jan mluvil o této 

záležitosti s čermenskými kostelníky M. Vašíčkovou a S. Moravcem a pozval je 
na dnešní setkání. M. Vašíčková zaslala ERF dopis, kde vysvětlila proč chtějí 

boudu ponechat; otec Jan seznámil s tímto dopisem ERF. Otec Jan je pro 
zachování této kůlny u kostela. Pro se vyjádřil i stavební technik pan Šejnoha, 
že každý kostel potřebuje nějaké zázemí, technickou místnost, odkládací prostor 

a že ničemu nevadí. Otec Jan vidí, že je potřeba a velice si váží služby kostelníků, 
tak proč jim jejich službu komplikovat? J. Moravec navrhnul ještě setkání přímo 

na místě, domnívá se, že se dlouhý žebřík, který se do kůlny ukládá, se vejde 
pod schody na kůr. Záležitost stačí dořešit do března 2024. 

 

j) sítě u oken vitráže na kostele – M. Marešová informovala, že jednala 
s p. Šejnohou a p. Faltusem – je nutné dát nové sítě. Toto se bude řešit až při 
práci na fasádě. O. Jan se zeptá Jiřího Moravce na názor a požádá ho příp. 

pomoc. 
 

k) pařezy po keřích tisu u kříže pod schody – odstranění projedná a zajistí H. 
Vágnerová  

 

l) náhrobky na hřbitově – v současné době se u zdi kostela nachází jeden odložený 
náhrobek, který by případně mohl být uklizen do kůlny. Otec Jan zkusí ještě 

oslovit jeho majitele a požádá je o odklizení. 
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7. Opravy a práce na faře 

a) Zateplení půdy fary  
Někdy je třeba přemístění a vyřazení věcí z nezateplené půdy na zateplenou a 

pak můžeme pokračovat dál      .  

zajišťuje otec Jan a Marta Marešová 

b) Řešení pronikání vlhkosti – sklep, garáž  

Větrací okénka ve vratech garáže zhotovil P. Okrouhlický. Ještě dodělá. 
Krásně to větrá a v garáži není taková tma.   

      zajišťují: O. Málek, P. Okrouhlický  

c) Zamezení úniku tepla z chodby u vchodu do farního dvora  

Nutné poptat cenovou nabídku u p. Svobody st. 

zajišťuje otec Jan 

d) Opadávání fasády (zvlášť u země) 

Otlučení omítky bylo provedeno. Z přední části bylo nahozeno, zaštukováno. 

Nátěr odložen. 

zajišťuje otec Jan 

e) houpačka na dvorku – dřevěné kůlky jsou zetlelé. O. Jan se zeptá Jiřího 

Moravce jestli by mohl provést nápravu, aby houpačka byla bezpečná. 

f) plot zeď – padá zeď vedle vrat na dvůr. Vlevo vedle vrat navrhl vikariátní stavební 

technik p. Šejnoha vysoké dřevěné bednění – podobně jako vrata. Dřevo už teď 
zajišťovat? Projednat s P. Vašíčkem zda nezbyde dřevo či zda přiobjednat. 

zajišťuje otec Jan 

g) sklo kamna zalepení – Jan Moravec se zeptá ve firmě Škýz 

 

DALŠÍ BODY: 

8. Kaple sv. Barbory – otec Jan vyslovil, zda by nebylo možné základně opravit 

interiér v kapli – cca 2 m od země, že tam chodí děti a je to tam ošklivé.  ERF sdělila, 
že nyní jsou prvořadé práce na kostele, ale přesto můžeme mít cenovou nabídku 

na opravu omítky v kapli.      Otec Jan osloví p. Maříka. 

9. Bezbarierový přístup do kostela v DČ – ERF diskutovala nad bezbariérovou 
úpravou nájezdu k bočnímu vchodu kostela. Členové ERF se zeptají na názor těch 

farníků, kterým by tato úprava usnadnila přístup. Poté bychom požádali městys. 

10. Zákristie Verměřovice – prosba na Honzu a Jiřího Moravcovy o opravu zákristie 

ve Verměřovicích – vnitřní omítka. Žádost na obec Verměřovice, která je vlastníkem 
kostela. Práce by byla vykonána zdarma a za materiál odhad cca 10.000 Kč.    
         Zajišťuje Jan a Jiří Moravcovi 

11. Elektřina farnost – M. Marešová sdělila, že od 3. 10. – po konzultacích, schválení 

ERF dojde ke změně dodavatele elektřiny na faře a v kostele DČ. Novým 

dodavatelem bude Dobrá energie. Se členy ERF bylo řešeno emailem. 
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12. Pozemek v Ostrově 

H. Vágnerová domluví termín jednání se starostkou Ostrova, Je třeba projednat, 

zda zájem obce o odkoupení pozemku stále trvá; dalo by se případně oslovit i Povodí 

Moravy.        zajišťuje H. Vágnerová a J. Lukeš 

13. Elektřina Verměřovice – poskytovatel internetu  

Jan Moravec informoval o tom, že internet převzala firma Alberon a měla by 

namontovat hodiny pro odpočet elektřiny. Stále zatím nic se neděje. Jan Moravec 
zkusí urgovat. 

14. Komín – revize už je.  V jednání je vyvložkování komína. ERF navrhla odložení této 

akce, že není nutné. 
zajišťuje M. Marešová 

15. Farnost jako člen Honebního společenstva (HS) Ostrov 

H. Vágnerová navrhla spojit s bodem 12. a projednat toto při návštěvě starostky 
Ostrova, neboť je předsedou tohoto společenstva, a zjistit, jaké pozemky z majetku 

farnosti (pozemek v k. ú. Ostrov, lesy v k. ú. Horní Dobrouč?) jsou součástí honitby 
v Ostrově. HS vyplácí vlastníkům pozemků podíl z nájmu.  

zajistí H. Vágnerová a otec Jan 

16. Úpravy na farní zahradě – odfrézování pařezů a prořezání stromů nabízí provést 

Tomáš Macháček, aby se lépe sekal tento velký pozemek. ERF souhlasí. 

Dále je nutné prořezání velkého stromu před farou (větve padají) a pokácení dvou 

stromů, které jsou cca 2 roky již schválené k pokácení. 

Zajišťuje Marta Marešová 

17. Mariánská Hora 

a) Svatba 2. 9.  

b) Poutní dům a celkově MH 

✓ O. Jan informoval o společném jednání zástupců BiHK a farnosti se 

sestrami ze SSJ na biskupství v Hradci Králové o dalším směřování 

tohoto místa a plánovaném projektu. 

✓ ERF byla dále sdělena informace, že o odkoupení Poutního domu 

projevila zájem soukromá osoba. Z telefonického jednání vyplynul jeho 

zájem o tento objekt pro zajištění klidného stáří či pro případné 

ubytování. Pro ERF je s ohledem k plánovanému projektu tento zájem již 

bezpředmětný.  

✓ BiHK – přislíbilo letos částku 20.000 Kč na zajištění poutního domu. 

ERF navrhla požádat BIHK zda by se tato částka mohla použít na opravy 

kostela v Dolní Čermné.       Zajistí o. Jan 

✓ Výměna laviček a oprava a dva nové stoly zajištěny sponzorsky – komunikuje 

o. Jan 

✓ Posekání na pouť bylo nakonec zvládnuto… i díky práci více brigádníků než 

tomu bylo před Slavností Těla a Krve Páně. Děkujeme!!! 
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c) Stromy v aleji – druhé žádosti o dotaci bylo vyhověno, bude poskytnuta dotace 

Agenturou ochrany přírody a krajiny ČR. T. Macháček oznámil, že začnou na 

MH pracovat v posledním zářijovém týdnu a je potřeba rozhodnout, co udělat 

s větvemi? 

d) Pozemky na MH – pan Jan Marek by měl zájem o pacht pozemků, které nyní 

užívá pan Sirný. M. Marešová informovala, že p. Sirnému končí pacht k 31. 12. 

2023. Dostala za úkol projednat s p. Sirným, zda má zájem dál v pachtu 

pokračovat; poté se rozhodneme. 

e) Nástěnka MH – ERF schválila návrh o. Jana umístit nástěnku u bočního 

vchodu kostela na MH – M. Marešová prověří možnost použít nástěnku 

z Orlovny, o. Jan se ptal na předchozí nástěnku, která je u pana Karla 

Macháčka, prý se jedná jen o zasklení. 

f) Odcizení výsuvného hliníkového žebříku v hodnotě 10.180 Kč + sekačky + 

křovinořezu v hodnotě cca 9.500 Kč – je třeba zaslat dopis panu Pecháčkovi 

ohledně náhrady škody, která farnosti vznikla. O sepsání dopisu byla požádána 

H. Vágnerová.        Zajistí: H. Vágnerová 

g) Byl projednán návrh na prověření možnosti umístění hnědo bílých „upoutávacích“ 

cedulí, kterými bychom chtěli upozornit na poutní místo Mariánská Hora.  

Dále je třeba prověřit, zda a kde jsou umístěny směrovky na Mariánskou Horu 

z Horní Čermné, Lanškrouna a jinde…     Prověří H. Vágnerová 

 

18. Podněty a návrhy členů ERF  

o Jan Moravec zmínil, zda by nebylo možné umístit zrcadlo u pizzerie Evženie 

z důvodu bezpečného odbočení ke kostelu. K tomu H. Vágnerová sdělila, že 

obdobné podněty byly již na zastupitelstvu. Zjistí bližší okolnosti. ¨ 

o Oslava 40 let otce Jana v Orlovně v neděli 29. října od 15 hodin 

 

Jednání bylo zakončeno společnou modlitbou a požehnáním. 

 

Další jednání ERF se uskuteční v úterý 28. 11. od 18 hod. na faře Dolní Čermné. 

 

Pokud bude třeba, budou členové ERF informování e-mailem nebo bude svoláno 

mimořádné jednání. 

 

 

Zapsala: M. Marešová 

Schválili: P. Mgr. Jan Lukeš, farář a členové ERF 
 


